
Referat skolebestyrelsesmøde Skolecenter Hirtshals – Hirtshals Havn 25. oktober kl. 17-19.30 

Mødeleder: Maria Øvrige deltagere: Pernille Bundgaard Jensen Afbud: Birgitte, Louise. Fraværende: Lukas 

 Emne  Hvem Indhold  

 

Tid Referat 

1 Velkommen til 

Hirtshals Havn 

 

Lars/ 

Ditte 

Ditte orienterer om Hirtshals 

Havn 

20 Ditte fortalte en spændende oplæg om Hirtshals Havn og de mange forskellige 

roller den spiller. 

2 Generel 

orientering 

Lars Hvad rør sig lige nu i SCH 

Regeringens folkeskoleudspil – 

kort info 

15 Kort info fra Lars om regeringens folkeskoleudspil. Der lægges i udspillet op til at 

øge frihedsgraderne, øge praksisfagligheden, øge skolebestyrelsens indflydelse og 

en lang række andre ting. Der er tale om et udspil, som efterfølgende skal 

forhandles i folketinget og forligspartierne. Når vi hører mere fra centralt hold, 

kommer det på dagsorden igen. 

3 Høringssvar vedr. 

strukturanalysen 

Marie  Der er udsendt endeligt 

beslutningsmateriale i 

forlængelse af strukturanalysen. 

Marie udarbejder – sammen 

med Lars – lavet et udkast til 

høringssvar, som sendes inden 

mødet. 

Det skal sendes senest d. 26. 

oktober. 

Bestyrelsen drøfter udkastet og 

kommer med input 

15 Høringssvar blev drøftet og tilrettet. 

Lars sender på vegne af bestyrelsen. 

4 Budgetforlig  Lars orienterer om Budget 24 på 

BFU-området, herunder 

orientering om den del, der 

handler om Skolecenter 

Hirtshals 

10 Lars orienterede om 2 elementer fra budgetforliget. 

Det ene handler om tilførslen af midler til almenområdet, som tilføres 2,7 mio. kr. 

årligt med virkning fra skoleåret 2024-25. Midlerne er afsat til øget inklusion i 

almenområdet. Der lægges op til, at midlerne forankres i PPR. Den endelige 

udmøntning er endnu ikke afklaret.  

Den anden del handler om byrådets ønske om at undersøge mulighederne for, at 

Skolecenter Hirtshals bliver profilskole ifht. praksisfaglighed og samarbejde med 



 

Hvad tænker bestyrelsen 

umiddelbart? 

erhvervslivet. Lars orienterede om, at ”bolden” pt. er hos forvaltningen, som 

udarbejder forslag til procesplan, som forelægges BFU-udvalget. Der lægges, så vidt 

Lars er orienteret indtil nu, op til en bred inddragende proces, som kommer til at 

forløbe i 2024. Hvis det ender med, at der foreslås indsatser, som kræver tilførsel af 

midler, vil dette blive medtaget i budgetforhandlingerne for budget 2025. Der er 

således god tid til drøftelserne. 

Vi spiser ca. kl. 18 

5 Internt budget 

2024 - opstart 

 Pernille og Lars gennemgår hhv. 

elev-/klassetal og første udkast 

til internt budget for 2024. 

Det skal efterfølgende drøftes 

yderligere i lederteam og MED-

udvalg. 

De overordnede rammer. 

40 Pernille og Lars gennemgik både elev-/klassetal samt det tildelte budget for 2024 
og de foreløbige prioriteringer. 

Generelt har vi en elevtalsfremgang i skolecentret, hvilket er positivt. Vi har det 
samme antal klasse som i sidste års budgettildeling.  

I den kommende periode (1. november) afklares bl.a., hvorvidt der er elever i 
Hjørringskolen, som er flyttet ind i eller ud af vores distrikt. Det har betydning for, 
hvor mange midler vi skal afsætte til specialklasse i 2024.  

Bestyrelsen ønsker en gennemgang af, hvad midlerne til Sistema indeholder næste 
gang, vi skal drøfte det interne budget.  

Desuden blev der opfordret til, at SFO betaler en del af leasingudgiften til 
legepladserne.  

6 Evt.   10 Det blev efterlyst, at der i højere grad informeres om status på tidligere punkter 

(f.eks. information om skolefoto). Lars tager det til efterretning. En idé kunne være 

at have ”siden sidst” på dagsorden.  

Der efterlyses mere information om håndtering af undervisningen ved 

længerevarende fravær af lærere. Lars bringer dette med videre. 


